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Miljøministerens besvarelse af spørgsmål nr. 305 stillet af Folketingets 
Miljø- og Planlægningsudvalg. 
 
 
Spørgsmål       
Hvilke forpligtelser til at nedbringe støj har stat og kommune over for beboe-
re eller rekreative områder, der bliver ramt af støj fra vejanlæg, hvor en 
VVM-undersøgelse viser sig at have undervurderet støjniveauet, eller hvor 
forudsætningerne for anlægget overskrides, f.eks. i form af yderligere trafik-
belastning? 
 
Svar 
Det er et væsentligt formål med VVM-undersøgelser, at de er med til at til-
vejebringe et godt beslutningsgrundlag for etablering af fx et nyt vejanlæg. 
Viser VVM-undersøgelsen, at de boligområder eller rekreative arealer, der 
støder op til en ny vej, bliver støjbelastede, kan dette få konsekvenser for 
det endelige projekts udformning. Det er fx muligt, at vurderingen af støjbe-
lastningen resulterer i, at der skal etableres støjafskærmning eller lignende.  
 
For så vidt angår beregningen af den støjbelastning, som vejanlægget vil 
være årsag til, baserer denne sig bl.a. på prognoser af den fremtidige trafik-
udvikling. Viser disse prognoser sig af forskellige årsager ikke at holde, er 
vejmyndigheden ikke med tilbagevirkende kraft forpligtet til at foretage yder-
ligere støjafskærmning. 
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